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Geachte heer

Met uw brief van 10 september 2015, ontvangen op 14 september 2015, heeft u vragen gesteld over de
gang van zaken rond de mogelijke vestiging van een asielzoekerscentrum in de PWA-kazerne. Daarbij heeft
u documenten opgevraagd. In deze brief leest u mijn antwoorden op uw vragen en mijn besluiten op uw
verzoeken om documenten.

Antwoorden op uw vragen

1.Op welke datum heeft de Gemeente Gouda het Rijksvastgoedbedrijf (RVB) laten weten af te zien van
aankoop van de PWA-kazeme ?

Dit is in een brief van 9 juli 2015 gemeld. Deze brief is 10 juli 2015 verzonden. Daarna is er geen
communicatie meer geweest. Het RVB heeft ook niet op onze brief van 9 juli 2015 gereageerd.

4. Op welke momenten was er mondeling overleg tussen het RVB en gemeente sinds 1 mei 2015 en wat
was de inhoud van deze gesprekken?

Er is alleen telefonisch contact geweest om het RVB te informeren over de resultaten van de besluitvorming
in de raad. Dit contact heeft plaatsgevonden na het raadsbesluit over het kredietvoorstel d.d. 8 juli 2015 en
was vooruitlopend op de brief die later gestuurd is.

5. Wie van de gemeente heeft overlegd met het RVB?

Gedurende de periode dat de gemeente haar interesse heeft getoond in de aankoop van de kazerne is door
meerdere personen gesproken met het RVB. Dit waren de volgende medewerkers: medewerker vastgoed,
teamcoördinator cultuurhistorie, ruimtelijke ordening en stedenbouw, projectleider en de directeur Ruimtelijke
Ontwikkeling. Bestuurlijk is contact geweest door wethouders J. de Laat en D. Bergman en burgemeester M.
Schoenmaker. Sinds 1 mei 2015 hebben alleen wethouder J. de Laat en een betrokken projectleider nog
telefonisch contact gehad met het RVB.
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6. Wie van het college heeft overlegd met het RVB?

Zie hlerboven.

7. Op welke datum vanaf 1-1-2014 heeft de gemeente het eerste contact gezocht met het Centraal Orgaan
opvang asielzoekers (COA) mbt de PWA ?

Het eerste contact is door het COA gelegd op 20 juli 2015. De gemeente heeft geen contact gezocht met het
COA.

IE

8. Was dat mondeling of schriftelijk contact?

Dit was een telefonisch contact op initiatief van het COA, voorafgaand aan dit telefonisch contact is via de
mail een verzoek tot het maken van een telefonische afspraak ontvangen van het COA met een summiere
toelichting.

10. Als dat contact mondeling was, willen we graag weten welke personen dat gesprek voerden en wat er is
besproken.

Het COA heeft op 20 juli eerst via de mail en vervolgens telefonisch contact gezocht met de burgemeester
over een verkenning van de mogelijkheden voor noodopvang van asielzoekers / vluchtelingen. Het betrof
een informele melding dat het COA bezig was de mogelijkheden hiertoe in de PWA-kazerne te onderzoeken
en de vraag hoe de gemeente hier over zou denken.

11. Heeft het College vóór 8juli actief het COA benaderd? Was dat mondeling of schriftelijk?

Nee

Onderstaand treft u een feitenrelaas aan van de gang van zaken met betrekking tot de planvorming voor een
AZC in Gouda.

I 20 juli 2015
•  Het eerste contact tussen het COA en de gemeente vindt plaats over de mogelijkheden van opvang voor

vluchtelingen/asielzoekers. Het betreft een mail waarin om een telefonisch onderhoud wordt verzocht
met de burgemeester. In de mail staat dat op suggestie van het Rijksvastgoedbedrijf van de overheid het
COA de mogelijkheden voor de korte termijn in Gouda wil bespreken. Zowel in de PWA-kazerne als op
andere locaties in Gouda.

•  Telefonisch contact tussen een COA-bestuurder en de burgemeester over de mogelijkheden van
noodopvang in Gouda en specifiek in de PWA-kazerne. Het betreft een informele melding dat het COA
bezig is de mogelijkheden in de PWA-kazerne hiervoor te onderzoeken en de vraag hoe de gemeente
hierover zou denken. Andere locaties zijn niet in het gesprek aan de orde gekomen.

{ 21 juli 2015                                                                           ]
•  In een informele collegebijeenkomst (vanwege vakantieperiode) informeert de burgemeester de

aanwezige collegeleden (college is vanwege vakantieperiode niet voltallig) over zijn telefonisch
onderhoud met de COA-bestuurder.

I 24 juli 2015                                  I
•  Wederom telefonisch contact tussen de COA-bestuurder en de burgemeester. Het betreft de mededeling

dat het COA de PWA-kazerne heeft geschouwd en teveel problemen ziet voor noodopvang binnen in het

13. Op welke datum is er mondeling contact geweest tussen Gemeente en COA? Wie voerden die
gesprekken en wat was de inhoud van elk gesprek?
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pand. Met name hoge veiligheidseisen maken dat het COA voor de korte termijn kiest voor een andere
oplossing. Het gaat dan om containerunits buiten, 2 hoog, voor in totaal 300 bewoners. Aangekondigd
wordt dat de conceptaanvraag een week later volgt. Wederom komen tijdens dit gesprek geen andere
opties voor huisvesting aan bod.

I 27juli 2015
•  Ambtelijk gesprek tussen gemeente en het COA over noodopvang in Gouda. Vanuit de gemeente

Gouda waren hierbij de volgende medewerkers aanwezig: directeur Maatschappelijke Ontwikkeling,
medewerker vastgoed, medewerker afdeling Veiligheid en Wijken, afdelingshoofd Financiën, juridisch
adviseur, communicatieadviseur.
Conclusie: uit een eerste inspectie van het COA trekt zij de conclusie dat er geen officieel verzoek tot
noodopvang bij de gemeente zal worden ingediend. Verbouwingen in het pand zijn gelet op de korte
exploitatieperiode te kostbaar en het plaatsen van containers op het terrein wordt niet wenselijk (impact
omgeving) en haalbaar (politiek/bestuurlijk) geacht. Het officiële verzoek voor noodopvang in de PWA-
kazerne zal er dus niet komen.
Tijdens de bijeenkomst heeft het COA wel de specifieke vraag gesteld naar de mogelijke
beschikbaarheid van gemeentelijke gebouwen voor noodopvang op korte termijn in Gouda.
Daarnaast heeft het COA in oriënterende zin ter sprake gebracht hoe de gemeente zou staan tegenover
het aanwenden van de PWA-kazerne voor een regulier AZC. Het COA moet zelf nog e.e.a, nader
onderzoeken en geeft aan dat de eventuele vraag over de mogelijkheid van een regulier AZC in de
PWA-kazerne minder urgent is en pas na het zomerreces aan de orde zal komen.

[ 28 juli 2015
•  In een informele B&W vergadering is kennisgenomen van deze wending (geen noodopvang in PWA-

kazerne, vraag naar de beschikbaarheid van gemeentelijke objecten met voldoende opvangcapaciteit
voor noodopvang en verkennen van de mogelijkheid tot het inrichten van een regulier AZC in de PWA-
kazerne) en is er over gesproken hoe hier mee om te gaan. Geconcludeerd wordt dat de
'containerunitvariant' niet wenselijk is en er geen mogelijkheden op korte termijn zijn voor noodopvang in
gemeentelijk vastgoed. Door het ontbreken van een enig concreet verzoek/voorstel van het COA is het
college van mening - ook om onrust te voorkomen veroorzaakt door onuitgewerkte ideeën van het COA
- in deze fase nog niet direct betrokkenen en de raad te informeren.

[ 30 juli 2015
•  Per mail is door de gemeente de uitkomst van de interne beraadslaging van het college aan het COA

teruggekoppeld. Dit houdt in dat:
o de 'containerunitvariant' inderdaad niet wenselijk wordt geacht;
o een gesprek over noodopvang in PWA-kazerne wat het college betreft nog steeds mogelijk is, maar

al door het COA van tafel is gehaald;
o geen gemeentelijke gebouwen op korte termijn met voldoende opvangcapaciteit voor noodopvang in

Gouda worden gezien;
o het college zich aan de hand van een concreet verzoek van het COA - dat pas na de zomervakantie

mogelijk zal worden ontvangen - buigt over de vraag hoe zij staat tegenover een regulier
opvangcentrum in de PWA-kazerne.

Het COA is tot slot verzocht om indien in de tussentijd men toch van mening is dat de PWA-kazerne
voor langere termijn ook niet haalbaar is, het gemeentebestuur hierover te informeren.

•  Een antwoordmail van het COA wordt door de gemeente ontvangen waarin staat dat in de komende tijd
de mogelijkheden voor de PWA-kazerne alvast verder worden verkend. In de mail wordt voorgesteld om
medio augustus na te gaan wanneer de vraag voor een regulier AZC in de PWA-kazerne door het
college kan worden geagendeerd. Aangegeven wordt dat de verkenníng mogelijk nog andere inzichten
oplevert.

I 7 september 2015
•  Om duidelijk te krijgen wat het COA nu precies van Gouda vraagt, heeft de burgemeester contact

gezocht met het COA. In dit gesprek is aangekondigd dat het COA op zeer korte termijn een formeel
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verzoek aan het college van B&W zal doen met betrekking tot medewerking aan het vestigen van een
regulier AZC in de PWA-kazerne. Aan het einde van de dag ontvangt het college dit verzoek per mail,
met de vraag aan te geven of de tekst nog onduidelijkheden bevat of verheldering behoeft. Na reactie
van het college zal het COA het verzoek formeel verzenden.

[ 8 september 2015
•  Na overleg in het college van B&W is door de burgemeester richting het COA aangegeven dat er

bereidheid is tot medewerking aan de vestiging van een regulier AZC in de PWA-kazerne. De gerichte
vraag van het COA voor een AZC in dit pand waarvan het rijk eigenaar is, een functie die past binnen
het bestemmingsplan, de door het college gevoelde urgentie om mensen in nood te helpen gesteund
door signalen uit de Goudse samenleving en de raad, het ontbreken van realistische alternatieve
huisvestingsmogelijkheden die voldoen aan de criteria (o.a. snelle beschikbaarheid en voldoende
capaciteit) van het COA hebben aan dit collegebesluit ten grondslag gelegen.
Hierbij is aangegeven dat het COA dringend wordt verzocht in het formele verzoek rekening te houden
met de voorgeschiedenis van deze locatie. Tevens is gereageerd op het concept van het verzoek en
onder meer verzocht om in het formele verzoek zo duidelijk mogelijk te zijn over de tijdsduur en
verwachte opvangcapaciteit van het AZC.

•  Nog diezelfde dag is het formele verzoek via e-mail van het COA ontvangen. Gelet op de concreetheid
van dit verzoek is onmiddellijk besloten om de direct belanghebbenden zo spoedig mogelijk te
informeren.

•  De fractievoorzitters zijn mondeling door de burgemeester geïnformeerd over het verzoek van het COA
en de koers van het college van B&W.

{ 9 september 2015
•  Een memo van het college is verzonden aan de raad over de komst van een AZC in de PWA-kazerne.
•  Een collegebrief inzake dit onderwerp is verspreid onder de direct omwonenden, buurtbewoners (+/-

1.400 huishoudens) en stakeholders van de PWA-kazerne.
•  Er is een persbericht verstuurd.
•  Nadere informatie over de vestiging van een AZC in de PWA-kazerne wordt geplaatst op de

gemeentelijke website.
•  Het COA gaat een onderzoek uitvoeren naar de gebruiksmogelijkheden van de PWA-kazerne.

] 18 september 2015                                                                     I
•  Beantwoording van de technische vragen van de raadsfractie van Gemeentebelangen Gouda over het

AZC in de PWA-kazerne.

l 21 september 2015                                                               J
•  Collegebrief aan het COA waarin medewerking wordt toegezegd aan het verzoek tot vestiging van een

regulier AZC in de PWA-kazerne voor circa 500 bewoners voor een termijn van 10 jaar.

[ 23 september 2015                                                                     l
•  Eerste inloopavond voor de buurt. Circa 250 buurtbewoners zijn aanwezig.

24 september 2015                                                                  I
•  Piaatsing korte terugblik eerste inloopavond op de gemeentelijke website en aanvulling - aan de hand

van de tijdens de avond gestelde vragen - van de lijst met veelkomende vragen.

I 26 september 2015                                                                     I
•  Ontmoeting van de burgemeester met vertegenwoordigers van 'Gouda Noord Zoals het Hoort' tijdens

de Burendag op de locatie PWA-kazerne.
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I 30 september 2015                                                                        ]
•  Bijeenkomst van de burgemeester met de fractievoorzitters over de betrokkenheid van de raad in dit

dossier.

[ 15 oktober 2015                                                               1
.  Tweede inloopavond voor de buurt. Circa 100 buurtbewoners zijn aanwezig.

Besluiten op uw Wob-verzoeken

Ad 2. We ontvangen graag alle documenten en communicatie hierover en de documenten en communicatie
die erop volgde tot heden.

Op grond van artikel 2 van de Wet openbaarheid van bestuur heb ik besloten, dat het volgende
document openbaar gemaakt kan worden:
•  Brief van 9 juli 2015 aan het RVB.

Ad 3. Graag ontvangen we daarbij ook de reacties van het RVB hierop.

Zoals eerder aangegeven, is er geen reactie ontvangen van het RVB.

Ad 9. Graag ontvangen we als dat schriftelijk contact was een kopie van deze communicatie alsmede de
reactie.

Niet van toepassing

Ad 11. Als het schriftelijk was dan graag een kopie alsmede de reactie.

Niet van toepassing

Ad 12. Graag ontvangen we een kopie van alle brieven en andere vormen van communicatie die er geweest
is met het COA over de PWA.

Op grond van artikel 2 van de Wet openbaarheid van bestuur heb ik besloten, dat de volgende
documenten openbaar gemaakt kunnen worden:
•  Mail van 20 juli 2015 met verzoek telefonisch onderhoud van het COA aan Gouda.
•  Mail van 30 juli 2015 van de gemeente Gouda aan het COA.
•  Mailwisseling van 7 en 8 september tussen COA en gemeente Gouda.
•  Brief van 8 september 2015 van het COA aan de gemeente Gouda.
•  Brief van 21 september 2015 van de gemeente Gouda aan het COA.

Gelet op artikel 10, tweede lid, aanhef en onder e van de Wet openbaarheid van bestuur verstrek ik niet de
namen en persoonsgegevens van betrokken personen, die in deze documenten zijn opgenomen. Hun
belang van eerbiediging van de persoonlijke levenssfeer weegt hier zwaarder dan het algemene belang bij
het verstrekken van deze informatie.

Afschriften zijn bijgevoegd.
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Ik ga ervan uit, dat ik uw vragen en informatieverzoeken hiermee voldoende heb beantwoord.
Voor meer informatie kunt u contact opnemen met de vermelde contactpersoon.

Hoogachtend,

namens burgemeester en wethouders van Gouda,
!J

/ f/
r

f.-

j/;ÿ  bezwaarmogelijkheden
Als u het niet eens bent met de vermelde besluiten dan kunt u op grond van de Algemene wet bestuursrecht
binnen zes weken na de dag van verzending/uitreiking van dit besluit een bezwaarschrift indienen bij het
College van burgemeester en wethouders van Gouda.
Het indienen van een bezwaarschrift schort de werking van dit besluit niet op.

Het bezwaarschrift moet tenminste uw naam en adres bevatten, de datum, een omschrijving van het
besluit/de besluiten waartegen bezwaar wordt gemaakt en de gronden van het bezwaar en voorzien zijn van
uw handtekening.
Voorts wordt u verzocht een afschrift van het bestreden besluit mee te sturen en kenbaar te maken op welk
telefoonnummer u bereikbaar bent.
Het bezwaarschrift moet u sturen naar het College van burgemeester en wethouders, Centraal Juridische
Afdeling, Postbus 1086, 2800 BB te Gouda.

Desgewenst kunt u de Voorzieningenrechter van de Rechtbank, postbus 20302, 2500 EH Den Haag, om het
treffen van een voorlopige voorziening verzoeken.
Voor de behandeling van een dergeiijk verzoek is griffierecht verschuldigd. De griffie van de rechtbank zendt
ter betaling een acceptgiro toe.
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RlJksvästgoed en on!wlkkellngsbedriJf.
Direotl             äle directie West, afdelln: Verkoop

Postbus 16350
2500 BJ Den Haag

direolieiardellng                    lelefoon
ro/Grondzälÿ;en, ontwikkeling
en ondersteuning

oon                    uw kenme!k

ondeÿyerp
geen aankoop Prins Willem Alexanderkazerne Gouda

gouda
9 juli 2015

ons kêhrne[k
963592
verzondeh

10 JULI 2015
Geachte heren

De gemeente Gouda.is al enige lijd nÿet u in ge.spre ÿ over de mogelijke aankoop van de Prins Willem
Alexanderkazerne (PWA-kbzernÿ) aa'n do Groen van Prinsterers_lnge142-44 te Gouda.
BIJ de beslultvormlng in de Goudse gemeenteraad op 8 Juli il., Is echter gebleken dat er geen meerderheTd Is
voor het vriJgeVen van de ben.odigde nvesterlngs ÿrëdieten ter] bello.eve van. de school Do Ark en het
medlsGh ldnderdagverblijf,
Op basis van de besluitvorming In de raad heeft het college van burgemeester en welhouders daai'om
besloten niet tot aankoop vän de PWA-kazer'ne over te gâan. Dat betekent dat de gemeente Gouda afzlet
van het. recht van eerste koop.

Eerder heeft u aangegeven dat als.aank.oop dQor de ge .m.eente niet mogelijk zou zijn, u de PWA-kazerne op
de vrije markt té koop àanbiedl:, Mét hël: oog op het voo.rkomen van verdere, langdurige leegstand van de
kazerne en de daarÿleä gepaard gaande |eruggang van de kwalitelt van de leefomgeving, plelten wij bij u
voor een spoedlge verkoop enlp[ Iileuwe pas sende Invullirl.g van het complex. In dat verband ÿNIIlen Wij u
.wijzen op.onze brief van t 7 Ján!.lar120"14 over do pl.anologlsche mogelijkheden van de PWA-kazerne.

Wij bedanken u voor de tijd die u de gemeente geûund heeft Olil tot een zorgvuldig.besluit I:e komen.

Vragen?
Als u nög vragen heeft naar ÿanlêjdlng van deze brief kunt u contact opnemen met bovengenoemde
contaotpersoon,

Met vriendelijke groet,

Uurÿeniéester en welhóuders va.n..ÿOU_Lÿ.,ÿ
de ÿ.ÿcre,ÿrlÿ,     ÿo bÿrgÿÿÿ;ÿÿr,

er               maker

bljlagen: -

gemeente
gouda

Pos.lbus t 086, 2800 BB Gouda
telefoon 14 0t82
e-mail i]erqeenleÿ.ÿouda,n!.
webslte yvWw..ouda,!ÿl   I'ÿ   t,ÿ,x   I

, ÿÿo .,;;;.':'ïï0.,;;,j
= =,t,=.ÿ1
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Verzonden: maandag 20 Juli 2015 9:57
Aan: Secretariaat Bestuur
Onderwerp: Verzoek om telefonlsche afspraak met burgemeester M. Schoenmaker

Geachte mevrouw l,

Op uw verzoek, treft u hierbij namens ÿ een toelichting van het COA aan
inzake de hoge instroom van asielzoekers van dit moment met de vraag om een telefonische
afspraak te maken met burgemeester M. Sehoenmaker enÿ, lid van het
bestuur van het COA.

De instroom is momenteel zo hoog dat het COA op veel verschillende plekken in het land
extra en soms exceptionele maatregelen treft om aanvullende capaciteit te realiseren om alle
nieuwe asielzoekers een plek te kunnen bieden. Het gaat daarbij om enerzijds tijdelijke
noodopvang in evenementen- en sporthallen, zoals bijvoorbeeld de IJsselhallen in Zwolle en
de Zeelandhallen in Goes, maar ook om maatregelen op de bestaande locaties. Op diverse
locaties zien wij mogelijkheden extra opvangcapaciteit te realiseren. Andere gemeenten
krijgen dus een vergelijkbare vraag als uw gemeente of hebben deze al vorig jaar gekregen.

Op suggestie van de RVB wil het COA de mogelijkheden in Gouda; de Willem-
Alexanderkazerne en andere mogelijkheden voor korte termijn bespreken.

Uw reactie zie Ik graag tegemoet.

Met vriendelijke groet,

Cenlraal Orgaan opvang aslelzoekers

[]
Postbus 3002, 2280 ME Rijswijk

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde
bent of dit bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te
melden en het bericht te verwijderen. Het COA aanvaardt geen aansprakelijkheid voor
schade, van welke aard ook, die verband houdt met risíco's verbonden aan het elektronisch
verzenden van berichten.
This message may contain infot'mation that is hot hltended for you. Ifyou are hOt the
addressee or ifthis message was sent to you by mistake, you are requested to inform the
sender and delete the message. The C0A organisation aocepts no liability for damage ofany
kind resulting fl'om the Jqsks inherent in file electronic transmission of messages.
Centraal Orgaan opvang asielzoekers.



Onderwerp: FW: Terugkoppellng Informele BenW vergadering

Van:
Verzonden.' donderdag 30 juli 2015 13:17
Aan:
Onderwerp- Terugkoppellng informele BenW vergadering

Beste jÿÿ,

Namens ÿ, stuur il(je onderstaande mall door.

Groeien,

Senior Comm unlcatleadvlseur/woordvoerder

WU hebben aan de aanwezige leden van het college het volgende teruggekoppeld:

- Het betrofeen ambtelUk gesprek dat afgelopen maandag heeft plaatsgevonden tussen (3ouda en COA.
- Na een eerste Inspectie acht het COA ook dé 'contáinerunlt variant' blj de PWA toch. geen goede oplossing voor de
noodopvang, Argumenten daarbij zijn o,a,: contalnerunlts beperken de bewegingsruimte buiten teveel, huisvesting
van 300 pers. leidt zeer waarschijnlijk tot bomenkap wat In een stedelijke omgeving beho.orlijke Impact heeft en
bestuurlijk vast niet wenselUk is, Eventueel andere aanpassingen in het PWA gebouw zijn niet v.oldoënde rendabel te
maken voor de korte Jooptljd van 1 Jaar noodopvangÿ
- Het verzoek voor noodopvang PWA (zowel In het PWA gebouw als de 'containerünltvariant') zal dus niet ko.men.
- Wel de vraag van COA of Gouda nog mogelUk andere locaties voor noodopvang heeft,
- Daarnaa.st wil COA wel sonderen hoe Gouda staat tegenover aanwenden PWA voor regulier AZC (500-600 pers.)
voor een periode van zo'n 15 jaar,
- Voor COA Is PWA een interessante AZC-Iocatie wegens spreiding (nu naUWelijks AZC's In Zuid-Holland) en ilgglng in
bebouwde omgeving. COA moet zelf e,e.a, ook nog nader onderzoêken op haalbaarheld,
- Voor de vraag of PWA interessant is als AZC geldt minder spoed en dit kan tot na de vakanties wachten. Tot die tijd
zal COA ook geen formele verzoeken aan gemeente doen.

In de lnformele BenW vergadering Is kennisgehomen van deze toch wel verrassende wending, Aanwezigen
herkenden zich volledig in de COA-conclusle dat de 'cohtainerunltvariaht' lndefda_ad niet wenselijk is, maar dat
gesprek over noodopvang In PWA mogelijk Is (maar al eerder door COA van tafel Is gehaald), Verdér ziet het co!lëge
momenteel geen andere locaties voor no0dopvang In Gouda, Over de vraag hoe het college tegenover PWA als AZC
staat, wordt na de zomervakantle blnnen het college verder gesproken,

Mocht COA in de :tusse!ll;Ud toch van menlng zUn dat de PWA voor langere termUn ook niet haalbaar Is, vernemen
wij dat graag.

met vr]endelUke groet

Gemeente Gouda



Van: Schoenmaker, Milo
Verzonde,: dinsdac 8 september 2015 14:40
Aan:
Onderwerp: RE: Formele brief COA aan gemeente Gouda, CONCEPT

Dank voor de mail en het concept van de formele brief. Hieronder vindt u een tweetal zaken, te weten (A) de
suggesties van B&W m.b.t, het verzoek en (B) de openbaarheid van het geheel.

A. Onze suggesties.
Het college van B&W zou de volgende suggesties willen doen voor wat betreft de tekst.

i. De eerste drie zinnen (van Vandaag belde il(.., t/m Bij deze: ) kunnen wellicht weg blijven. De brief wordt
sterker als u begint met het feit dat u ons een verzoek wilt doen, gelet op de actuele ontwikkelingen en de
behoefte aan tijdelijke en structurele opvangplaatsen.

2. Wellicht kunt u onder het kopie 'Concreet verzoek' aangeven waarom m.b.t, de PWA-kazerne niet voor

noodopvang gekozen wordt, en waarom u juist geholpen bent met structurele opvang.
3. Onder hetzelfde kopie 'Concreet verzoek' staat dat het minimaal 10 jaar Is. Is er ook Iets te zeggen over de

maximale tijd? Het kan natuurlijk ook zijn dat wij dan weer met elkaar In gesprek gaan.
4. Gezlen de recente discussies m.b.t, de kazerne over een gebedshuis is van belang dat aangegeven wordt dat

uit het te houden nadere onderzoek naar de gebrulksmogelijkheden van het pand blijkt wat het maximaal
aantal op te rangen mensen is (uítgaande van de Inschatting dat een reëel geta1500 is).

5. Is nog nader te omschrijven wat onder dagbestedlng wordt verstaan?
6.  U schrijft over Mgerend beleid' ter zake kosten van gezondheidszorg : is er een wijziging te verwachten in

die kostenverdeling?
7. Klopt het dat de bestaande opstal Integraal wordt benut en dat op het terrein zelf zo min mogelijk

gebouwtjes/portacabins/contalners worden geplaatst?
8. Kunt u iets stelliger zijn over de Inzet van het RVOB zelf? Heeft RVOB het COA benaderd en klopt het dat

wanneer COA op het aanbod ingaat, het pand ter beschikklng komt van COA (elgendom of huur)?

B. Openbaarheid
Het college heeft gesproken over het verdere tljdpad.
Vanavond (8 september, 19.30 uur} zal ondergetekende de fractievoorzitters informeren. Het idee is om
morgenmiddag (9-9) de buurt te informeren dat het COA heeft aangekondigd een verzoek te gaan doen. Wij
zouden u zeer erkentelijk zijn als het formele verzoek dan binnen is, met inachtneming van bovenstaande.
Belangrijk is In Ieder geval om snel te communiceren. Rond een uur of 16.00 uur zal ook de pers worden
ingelicht. Het formele verzoek maken we openbaar.

Tot zover,
Uiteraard ben Ik beschlkbaar voor reactie of het beantwoorden van vragen.

Met vriendelijke groet,

Dr. Milo Schoenmaker
Burgemeester van Gouda



Verzonden" maandag 7 september 2015 17:41

Onderwerp: Formele brief COA aan gemeente Gouda, (ÿONCEPT

Geachte heer Schocnmakel,

Confoma afspraak ontvangt u hierbij een concept van de fomaele brief die morgen verstuurd zou kunnen
worden. Indien u suggesties ter verheldering of verbetering heeft, ontvangen we die graag z.s.m.

CONCEPT
Geaehte heer Sehoenmaker,

Vandaag belde ik met u over de actuele vraag die het COA heeft naar meer opvang-plaatsen en de eoncrete
mogelijkheid die het COA ziet in uw gemeente. Aan het eind ons het gesprek eoncludeerden wij samen dat
het goed is dat het COA haar vraag in de vorm van een formeel verzoek op papier zou zetten. Bij deze:

Meer opvang nodig
Sinds enige tijd vragen meer mensen asiel aan in Nederland. Het COA (Centraal Orgaan opvang
asielzoekers) vangt deze mensen op en begeleidt hen tijdens hun asielproeedure. Vanaf het moment dat een
asielzoeker NedeHand bimaenkomt wordt h0 opgevangen in één van onze opvangcentra. Op dit moment
verzorgt het COA voor ongeveer 30.000 mensen huisvesting en begeleiding.
De huidige ontwild(elingen in de wereld doen vermoeden dat de vraag naar extra opvang op de korte (ermijn
ook niet zal afnemen. Dit jaar nog zullen naar verwaehting 10.000 nieuwe opvangpleldcen moeten worden
geereëeld. En voor volgend jaar mogelijk een veelvoud daarvan. Naast een hoop nieuwe asielaanvragen
heeft het COA namel0k ook te maken met veel vergumfinghouders in de opvang, welke wachten op een
woning bimlen een Nederlandse gemeente. Daarnaast probeert het COA te anticiperen op de komst van de
groep zogenaamde nal'eizigers; familieleden van mensen die inmiddels een vergunning hebben gekregen en
op een later moment naar Nederland zullen afi'eizen.

Mogelijke oplossing
Het COA onderzoekt de mogelijlchedcn om de capaciteit uit te breiden. Enerzijds om te voldoen aan de
behoefte aan capaciteit op dit moment, anderzijds om een noodvoorziening te creëren. De strategie op
langere termijn is het creëren van voldoende langdurige opvangcapaciteit. Dat vergt geruime tijd aan
voorbereiding en realisering. Op dit moment zoeken we zowel plekken voor de zeer korte termijn
(noodopvang) als voor de middellange en lange termijn.

Concreet verzoek
Om bovenstaande redenen willen we u verzoeken om op korte termijn medewerking te verlenen aan het
vestigen van een regulier asielzoekers-cenhllm (azc) hl uw gemeente op de locatie van de voormalige Prins
Willem Alexander kazerne voor de dunr minimaal 10 jaar (middellange temaijn). Een nader onderzoek moet
uitwìjzen hoe het pand exact gebiÿikt gaat worden in de verhouding wonen - algemene voorzieningen
(sanitair, recreatie, kantoren, gezondheidszorg ed) en welke technische ingn'epen nodig zön. Eerst daarna
kan het COA precies aangeven om hoeveel bewoners het zou gaan en walmeer het pand in geblÿaik genomen
kan worden. Vooralsnog gaat het COA er vanuit dat het om ca. 500 bewoners zou gaan en dat de
ingebruikJlmne in de tweede helft van 2016 ligt. De vm PHns Willem Alexander kazerne is voor het COA
een aanh'elckelijke locatie, omdat het in een middelgrote stad ligt (goed voorzieningen niveau), de locatie
eigendom is van het Rijksvastgoed-bedrijf (goed gebruik van maatschappelök vastgoed) en de bestemming
'maatschappelijk' is.

Het Rijksvastgoedbedrijf is op de hoogte van ons verzoek en is bereid medewerking te verlenen. Of dit op
basis van koop of huur is, is ook onderdeel van het genoemde onderzoek.
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In het reguliere azc zullen alle doelgroepen (mannen, vrouwen, ldnderen) en nationaliteiten gehuisvest
worden. Het zullen zowel bewoners zijn die al helderheid hebben over hun toekomst (m.n.
verguiminghouders) als bewoners wiens procedure nog loopt. Wij zullen ons samen met u, ketenpartners en
inwoners (vrijwilligers) van uw gemeente insparmen om de opvang stevig maatsohappelijk in te bedden en
de bewoners een goede dagbesteding te bieden. De kosten voor gezondheidszorg in meest brede zin komen
in het vigerende beleid voor rekening van het COA: de gemeente loopt hierin geen financíeel risieo. In
overleg met u en de plaatselijke sehoolbesturen zullen de leeqaliehtige kinderen op het aze ook geplaatst
gaan worden op (po en vo) scholen in de buurt.
Bij het genoemde aantal bewoners biedt het COA dh'ecte werkgelegenheid voor ca. 20 Re, ofwel 25
personen. De elvaring leelÿ dat de spin-off in werkgelegenheid een factor 3 is (beveiliging, catering,
geneeskundig personeel, scholen, Mi¢d3).

Gezien de situatie zou het COA graag met uw college op de korte termijn mogelijk tot beginsel
overeenstemming komen over het voorgaande. Afspraken zullen wij in cen later stadium wederzijds
bevestigen in een bestuursovereelflcomst. Het COA heeft e:varing met dit soort trajeeten in andere
gemeenten. Wij kunnen u in contact brengen met een vergelijkbare gemeente en u desgevraagd adviseren
over draaiboeken en procedures.

Wij zien uw antwoord met belangstelling tegemoet en zijn uiteraard bereid dit verzoek nader toe te lichten.

Met vriendelijke groet,

asielzoekers

Poslbus 3002, 2280 ME RiJswiJk

Dit bericht kan informatie bevatten die niet voor u is bestemd. Indien u niet de geadresseerde bent of dit
bericht abusievelijk aan u is toegezonden, wordt u verzocht dat aan de afzender te melden en het beriellt te
veÿv¢ijderen. Het COA aanvaardt geen aansprakelijldaeid voor schade, van welke aard ook, die verband
houdt :net risico's verbonden aan het elektronisch verzenden van berichten.
This message may contain information that is not intended for you. Ifyou are not the addressee or ifthis
message was sent to you by mistake, you are requested to inform the sender and delete the message. The
COA organisation aecepts no liability for damage ofany kind resulting fl.om the risks inherent in the
eleotronie transmission ofmessages.
Centraal Orgaan opvang asielzoekers.
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uw brief                                           bijlage(n)

Geachte heer Schoenmaker,

Bij deze doe ik u en uw college een formeel verzoek toekomen in verband met de
actuele behoefte aan opvangplaatsen.

Meer opvang nodig
Sinds enige tijd wagen meer mensen asiel aan in Nederland. Het COA (Centraal Orgaan
opvang asielzoekers) vangt deze mensen op en begeleidt hen tijdens hun asielprocedure.
Vanaf het moment dat een asielzoeker Nederland binnenkomt wordt hij opgevangen in
één van onze opvangcentra. Op dit moment verzorgt het COA voor ongeveer 30.000
mensen huisvesting en begeleiding.
De lmidige ontwikkelingen in de wereld doen vermoeden dat de vraag naar extra opvang
op de korte termijn ook niet zal afnemen. Dit jaar zullen naar verwachting nog 10.000
nieuwe opvangplekken moeten worden gecreëerd. Het COA heeft ook voor de
aankomende jaren dringend behoefte aan uitbreiding van de opvangcapaciteit, Naast een
zeer groot aantal nieuwe asielaanvragen heeft het COA namelijk ook te maken met veel
vergunninghouders in de opvang, welke wachten op een woning bhmen een Nederlandse
gemeente. Do.at'naast pl'obeert het COA te anticiperen op de komst van de groep
zogenaamde nareizigers; familieleden van mensen die inmiddels een vergunning hebben
gelÿ'egen en op een later moment naar Nederland zullen afreizen.

Mogelijke oplossing
Het COA onderzoekt de mogelijkheden om de capaciteit uit te breiden. Enerzijds om te
voldoen aan de behoefte aan capaciteit op dit moment, anderzijds om een
noodvoorziening te creëren. De strategie op langere termijn is het creëren van voldoende
langdurige opvangcapaciteit. Dat vergt geruäne tijd aan voorbereiding en realisering. Op
dit moment zoeken we zowel pleldcen voor de zeer korte termijn (noodopvang) als voor
de middellange en lange termijn.

Correspondaÿtie uitstuitend
aan het postalres met

vemÿlding van de datumen

het kenmerk 'van deze brief



Concreet verzoek

Om bovenstaande redenen willen we u verzoeken om op korte termijn medewerking te
verlenen aan het vestigen van een regulier asielzoekers-centrum (azc) in uw gemeente
op de locatie van de voormalige Prins Willem Alexander kazerne voor de duur van
minimaal 10 jaar (middellange termijn). Een nader onderzoek moet uitwijzen hoe het
pand exact gebruikt gaat worden in de verhouding wonen - algemene voorzieningen
(sanitair, recreatie, kantoren, gezondheidszorg cd.) en welke teclmische ingrepen nodig
zijn. Daarna kan het COA precies aangeven om hoeveel bewoners het gaat en wanneer
het pand in gebruik genomen kan worden. Vooralsnog gaat het COA el" vanuit dat het
om ca. 500 bewoners gaat en dat de ingebruikname in de tweede helft van 2016 ligt. De
voormalige Prins Willem Alexander kazerne is voor het COA een aantreldÿelijke
locatie, omdat het in een middelgrote stad ligt (goed voorzieningen niveau), de locatie
eigendom is van het Rijksvastgoed-bedrijf (goed gebruik van maatschappelijk vastgoed)
en de bestemming 'maatschappelijk' is. De locatie is niet geschikt voor noodopvang,
omdat ingrijpende verbouwingen noodzakelijk zön om het pand qua veilighe id en
leefbaarheid geschila te maken voor bewoning.

Het Rÿjksvastgoedbedrijf staat positief tegenover ingebruikname van de locatie door het
COA. Of dit op bas is van koop of huur is, is ook onderdeel van het genoemde
onderzoek. Het COA heefl,cozfform afspraken met het Rijk, een recht op koop dat
pl'evaleelÿt boven marktpartijen.

In het reguliere azc zullen alle doelgroepen (mannen, wouwen, kinderen) en
nationaliteiten gehuisvest worden. Het zullen zowel bewoners zijn die al helderheid
hebben over hun toekomst (ln.n. vel'gtlnninghoudel's) als bewoners wiens procedure nog
loopt. Wij zullen ons samen met u, ketenpartners en inwoners (vrijwilligers) van uw
gemeente inspannen om de opvang stevig maatschappelijk in te bedden en de bewoners
een goede dagbestedìng te bieden. De kosten voor gezondheidszorg in meest brede zin
komen voor rekening van het COA: de gemeente loopt hierin geen financieel risico. In
overleg met u en de plaatselijke schoolbesturen zullen de leerplichtige kinderen op het
azc ook geplaatst gaan worden op (po en vo) scholen in de buurt.
Bij het genoemde aantal bewoners biedt het COA directe werkgelegenheid voor ca. 20
fle, ofwel 25 personen. De ervaring leert dat de spin-off in werkgelegenheid een factor 3

is (beveiliging, catering, geneeslamdig personeel, scholen, MKB).

Gezien de situatie zou het COA graag met uw college op zeer korte termijn tot
overeenstemming komen over het voorgaande. Afspraken zullen wij in een later stadium
wederzijds bevestigen in een bestuursovereenkomst. Het COA heeft ervaring met dit
soort trajecten in andere gemeenten. Wij kunnen u in contact brengen met een
vergelijkbare gemeente en u desgevraagd adviseren over draaiboeken en procedures.
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Hoogaehtend,
Centraal Orgaan opvang asielzoekers

lid van het bestuur
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Aan het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA)

postbus 3002
2280 ME RIJSWIJK

dimctíeÿÿeling                     teleÿon
14 0182

contac{pemoon                      UW kenmerk
15u.001882

onderwerp
Verzoek tot medewerking vestiging asielzoekerscentrum in PWA
kazerne te Gouda

gouda
21 september 2015
ons kenmerk
975761
verzonden

I    j"2 1 ÿlil', ?.01ÿÿ

Hierbij stuur ik u een reactie op uw verzoek aan de gemeente Gouda (dd. 8 september 2015, uw kenmerk
15u.001882), waarin u medewerking van de gemeente Gouda Vraagt voor het vestigen van een regulier
asielzoekerscentrum (AZC) in de PWA kazerne te Gouda voor een termijn van 10 jaar voor circa 500
bewoners.

Tegen de achtergrond van de oproep van de staatssecretaris van Veiligheid en Justitie en van de discussie
die momenteel speelt in de (Goudse) samenleving over de opvang van asielzoekers, wil het Goudse college
van Burgemeester en Wethouders meewerken aan uw verzoek.

Hierbij wil het college u met Idem verzoeken om de ervaringen en aandachtspunten Uit de eerdere discussie
over de PWA kazerne te betrekken bij de realisatie van een regulier AZC in de PWA kazerne. In de nog te
sluiten bestuursovereenkomst wil het college van BenW, mede op basis van de wensen van de
omwonenden en andere betrokkenen, afspraken met het COA maken over onder andere een zo goed
mogelijke inpassing van het AZC in de buurt. Op 23 september a.s. zullen het COA en de gemeente Gouda
een eerste bijeenkomst voor direct omwonenden en betrokken organisaties uit de stad organiseren, mede
om hun wensen en ideeën omtrent het AZC te verzamelen. Op t5 oktober volgt eenzelfde avond voor de
groep mensen die wat verder van de PWA kazerne woont.

Hoogachtend,               __ÿì"\

f  ....  _!-- \,ÿ
burgemeester en wethouders van Go1 da, \
de secretaris,        /Je burgemeelÿ ter;I

L.A.ÿ. Bakker  Or. ÿ._S.ÿ--óÿoÿÿ ÿakor

gemeente
gouda

Bijlagen:

Poslbus 1086, 2800 BB Gouda
telefoon 14 0182       I'ÿ    ,.,,x
e-ma gemeenteÿqouda.nl            p,pÿ....

vIF:nt«'ooldÿ ÿÿrÿomÿl
website www..qouda.nl     / F SC FSO' C007040
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